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Komisia vzdelávania, práce s deťmi a mládežou 
-  zápisnica z 4.  zasadnutia konaného dňa 5. júna 2019  

–––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––---------–– 
 

Č. A6/UJ6-A10/2019 – 21932 
 

 Dátum a miesto rokovania : 
 05. 06. 2019, MsÚ Handlová – malá zasadačka 
 
 Prítomní :  
 podľa priloženej prezenčnej listiny, ktorá tvorí súčasť zápisnice  
 
 Počet prítomných členov komisie  : 
 9 členov  z celkového počtu 13  t. j. komisia je uznášania schopná 
 
 Prizvaní, hostia: 
 Ing. Radoslav Iždinský, zástupca primátorky 
 Marta Kollárová, referentka ekonomického oddelenia MsÚ 
 

 PROGRAM :  
 

1. Otvorenie 
2. Kontrola plnenia uznesení 
3. Návrh VZN č. 3/2019 o poskytnutí dotácii z rozpočtu mesta 
4. Návrh VZN č. 4/2019 o výške mesačného príspevku na čiastočnú úhradu nákladov 

škôl a školských zariadení v zriaďovateľskej pôsobnosti mesta Handlová 
5. Plán zasadnutí na 2. polrok 2019 
6. Rôzne, diskusia 
7. Záver 

 
 
R O K O V A N I E : 

 
ad 1. Otvorenie 
Zasadnutie otvorila Danica Baranovičová, predsedníčka komisie. Privítala všetkých 
prítomných a predložila návrh programu 4. zasadnutia, ktorý bol následne schválený.  
 
ad 2. Kontrola plnenia uznesení 
Uznesenia komisie prijaté na májovom zasadnutí  boli procesného charakteru – komisia 
odporúčala na prerokovanie a schválenie prerokované materiály Návrh na počet prijímaných 
detí na plnenie PŠD v školskom roku 2019/20 a Výsledky hospodárenia škôl a školských 
zariadení  za rok 2018. Keďže zatiaľ nebol vypracovaný návrh Programu poskytnutia 
finančných prostriedkov na podporu aktivít detí a mládeže na rok 2019, predložila 
predsedníčka komisie D. Baranovičová návrh uznesenia v predmetnej veci, ktoré bolo 
následne schválené.  
 
UZNESENIE Komisie vzdelávania, práce s deťmi a mládežou  
KOMISIA UKLADÁ: 

a) Vypracovať  návrh Programu poskytnutia finančných prostriedkov na podporu aktivít 
detí a mládeže na rok 2019 (grantový program) v termíne do 30.06.2019.. 
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Zodp.: D. Baranovičová, M. Šimonová 
b) Zaslať pripomienky k návrhu Programu poskytnutia finančných prostriedkov na 

podporu aktivít detí a mládeže na rok 2019 v termíne do 15.07.2019. 
Zodp.: všetci členovia Komisie vzdelávania, práce s deťmi a mládežou  

 
ad 3. Návrh VZN č. 3/2019 o poskytnutí dotácii z rozpočtu mesta 
Návrh VZN vypracoval Ing. Peter Mendel, vedúci ekonomického oddelenia MsÚ, na 
zasadnutí predložila M. Kollárová, referentka ekonomického oddelenia MsÚ. Materiál dostali 
členovia komisie v písomnej podobe pred zasadnutím. 
Návrh upravuje spôsob a podmienky poskytovania dotácií z rozpočtu obce. Podľa § 7 ods. 4 
zákona č. 583/2004 Z. z. o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy a o zmene 
a doplnení niektorých zákonov v znení neskorších predpisov môže obec poskytovať dotácie 
subjektom vymedzeným v zákone za podmienok ustanovených všeobecne záväzným 
nariadením. 
Navrhované VZN č. 3/2019 nahradí VZN č. 6/2007. Návrh vychádza z existujúcej praxe 
mesta, ako aj z praxe iných samospráv. Aktualizuje procesy súvisiace s poskytovaním dotácií 
v zmysle platnej legislatívy, sprehľadňuje postup a pravidlá poskytovania dotácií z rozpočtu 
mesta a  zjednocuje podmienky na podávanie žiadostí, pravidlá schvaľovania  a následného 
poskytovania dotácií, ako aj spôsob vyúčtovania a následnej kontroly.  
Diskusia: 
K návrhu predložila svoje pripomienky predsedníčka komisie D. Baranovičová. Pripomienky 
sa týkali ustanovenia § 3, konkrétne poskytovanie dotácií na úhradu cestovného a stravného 
a podmienok, ktoré musí spĺňať žiadateľ o poskytnutie dotácie. S jej pripomienkami sa 
stotožnili aj ostatní členovia komisie. 
 
UZNESENIE Komisie vzdelávania, práce s deťmi a mládežou  
BERIE   NA   VEDOMIE: 
Návrh VZN č. 3/2019 o poskytovaní dotácii z rozpočtu  mesta Handlová s pripomienkami: 
1) Dotáciu poskytovať aj na úhradu cestovného a stravného, teda: 

 vypustiť písmeno d) v § 3 odsek 4., t. j. vypustiť text v znení „úhradu nákladov na 
cestovné a stravné (netýka sa prepravného)“; 

 do § 3 ods. 2 vložiť ďalšie písmeno f), t. j. vložiť text  v znení „f) úhradu nákladov na 
cestovné a stravné“;  

 písmená e), f), g), h) v bode 4, preznačiť na písmená d), e), f), g). 
2) V § 3 odsek 1 písmeno g) vysvetliť význam „nemá právoplatne uložený trest zákazu 
prijímať dotácie alebo subvencie“.  
ODPORÚČA MR PREROKOVAŤ a MsZ SCHVÁLIŤ: 
VZN č. 3/2019 o poskytovaní dotácii z rozpočtu  mesta Handlová  so zapracovanými 
pripomienkami.         

 
ad 4. Návrh VZN č. 4/2019 o výške mesačného príspevku na čiastočnú úhradu nákladov 
škôl a školských zariadení v zriaďovateľskej pôsobnosti mesta Handlová 
Materiál dostali členovia komisie v písomnej podobe pred zasadnutím, na zasadnutí materiál 
predložila Marta Kollárová, referentka ekonomického oddelenia MsÚ. 
Návrh VZN č. 4/2019 nahradí súčasné VZN č. 3/2014 o výške mesačného príspevku na 
čiastočnú úhradu nákladov škôl a školských zariadení, ktoré bolo schválené dňa 26.06.2014 a 
účinné od 01.09.2014. Do dnešného dňa bolo prijatých päť doplnkov k tomuto nariadeniu.  
Nový návrh zachováva doterajšiu výšku príspevku v materskej škole, školskom klube detí 
a v centre voľného času, ktoré zostávajú nezmenené.  
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Návrh upravuje výšku mesačného príspevku na čiastočnú úhradu nákladov v ZUŠ.  Najvyššie 
zvýšenie, t. j. 60 €/mesačne individuálne štúdium a 30 €/mesačne kolektívne štúdium, je 
u dospelých nad 25 rokov, nakoľko títo poslucháči nie sú  zahrnutí v podielovej dani.  
U ostatných žiakov/poslucháčov sa výška príspevku zaokrúhľuje na celé eurá.  
Taktiež sa upravuje výška príspevku v školskej jedálni a výdajnej školskej jedálni. Výšku 
mesačného príspevku, ktorú  uhrádza zákonný zástupca dieťaťa a žiaka ako príspevok na  
čiastočnú úhradu nákladov v školskej jedálni vo výške nákladov na nákup potravín podľa 
vekových kategórií stravníkov v nadväznosti na odporúčané výživové dávky na jedno jedlo 
v školskej jedálni, je potrebné upraviť, nakoľko súčasná úhrada nepostačuje a z tohto 
dôvodu  nie  je možné dodržiavať odporúčané výživové dávky pre stravníkov, ako aj pestrosť 
stravy.  
V súlade s novými finančnými pásmami pre nákup potravín navrhujeme, aby školské jedálne 
pri ZŠ a MŠ boli v treťom finančnom pásme. V súlade so zákonom č. 375/2018 sa úhrada 
zákonného zástupcu detí v poslednom ročníku MŠ a žiakov ZŠ znižuje o sumu  1,20 € 
a zákonný zástupca uhrádza rozdiel medzi schválenou výškou príspevku na dieťa a deň  
a dotáciou.  
Navrhuje sa účinnosť  nového VZN v termíne od 01. 09. 2019. 

 
Diskusia: 
V diskusii zodpovedala M. Kollárová na otázky členov komisie týkajúce sa tzv. obedov 
zadarmo (predkladanie žiadosti o poskytnutie dotácie na ÚPSVaR, predpokladaný počet 
stravníkov, podmienky poskytnutia dotácie – účasť žiaka na vyučovaní, vyplácanie dotácie 
stravníkom v rámci diétneho stravovania, nakladanie s neodobratými obedmi, odhlasovanie 
zo stravy, zvýšenie režijných nákladov a ďalšie). 
 
UZNESENIE Komisie vzdelávania, práce s deťmi a mládežou  
KOMISIA  BERIE NA VEDOMIE :  
Návrh k VZN č.4/2019 o výške mesačného príspevku na čiastočnú úhradu nákladov škôl 
a školských zariadení v zriaďovateľskej pôsobnosti mesta Handlová, predložený Martou 
Kollárovou, referentkou ekonomického odd. MsÚ, bez výhrad. 
KOMISIA ODPORÚČA MR PREROKOVAŤ a MsZ SCHVÁLIŤ: 
VZN č. 4/2019 o výške mesačného príspevku na čiastočnú úhradu nákladov škôl a školských 
zariadení v zriaďovateľskej pôsobnosti mesta Handlová v predloženom rozsahu. 
 
ad 5.  Plán zasadnutí na 2. polrok 2019 
Členovia komisie prerokovali a schválili plán zasadnutí komisie na 2. polrok 2019. 
Zasadnutia komisie sa budú konať v nadväznosti na zasadnutia mestskej rady a mestského 
zastupiteľstva v čase o 16,00 hod.  Zasadacím dňom bude štvrtok. V prípade potreby bude 
zvolané mimoriadne zasadnutie a program zasadnutí bude podľa potreby aktualizovaný. 
 
UZNESENIE Komisie vzdelávania, práce s deťmi a mládežou:  
KOMISIA SCHVAĽUJE:  
Plán zasadnutí Komisie vzdelávania, práce s deťmi a mládežou na 2. polrok 2019 
nasledovne: 
  
5. zasadnutie    05. 09.2019 (štvrtok) 16,00 hod. 
Program: 
Vyhodnotenie hospodárskej činnosti škôl a školských zariadení za I. polrok 2019 
Príprava projektu Týždeň vzdelávania 2019 
 
6. zasadnutie   03. 10.2019 (štvrtok) 16,00 hod. 
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Program: 
Informatívna správa o  činnosti škôl a školských zariadení v zriaďovateľskej pôsobnosti 
mesta Handlová za školský rok 2018/19  
Informatívna správa o činnosti Detského a mládežníckeho parlamentu  za rok 2018/19  
 
7. zasadnutie  30. 10.2019 (streda) 16,00 hod. 
Program:  
Vyhodnotenie súťaže „Dobrý nápad 2019“ 
Návrh rozpočtu škôl a školských zariadení na roky 2020, 2021, 2022 
  
 
8. zasadnutie   28. 11.2019 (štvrtok) 16,00 hod. 
Program: 
Vyhodnotenie projektu Týždeň vzdelávania 2019 
Vyhodnotenie činnosti Komisie vzdelávania, práce s deťmi a mládežou za rok  2019 
Návrh plánu zasadnutí komisie na I. polrok 2020 
 
ad 6. Rôzne, diskusia 
V rámci tohto bodu bol prediskutovaný materiál „Návrh spolupráce Teach for Slovakia pre 
podporu rozvoja škôl a učiteľov v Handlovej“. Materiál dostali členovia v písomnej podobe 
pre zasadnutím.   
Rámcový plán spolupráce predpokladá:  

- intenzívnejší model spolupráce  v jednej ZŠ so zámerom výrazne posunúť školu vpred 
a zároveň plošnú podporu pre všetky školy a učiteľov v Handlovej,  

- vytvorenie spoločného fóra za účasti vedenia mesta, riaditeľov škôl a zástupcov 
rodičov, kde sa spoločne dohodnú  potrebné zmeny pre vzdelávanie detí v Handlovej,  

- pravidelné vyhodnocovacie stretnutia a plánovanie ďalšieho postupu, 
- financovanie nákladov na realizáciu aktivít rovným dielom – polovicu uhradí mesto, 

druhú polovicu zabezpečí Teach for Slovakia z ďalších zdrojov (individuálni darcovia, 
firemní partneri z okolia, ministerstvo školstva),  

- postupný nárast počtu  mladých ľudí v školách a rozsahu podpory a nákladov v 
horizonte 4 rokov (cca 100 tisíc €) . 

Názory členov komisie na zapojenie sa do programu Teach for Slovakia neboli jednotné. 
Niektorí členovia boli skeptickí, nestotožnili sa s cieľom programu, ani s predpokladanou 
výškou nákladov. Poukazovali na zlú finančnú situáciu mesta a potrebu zabezpečiť 
psychológov a asistentov v školách, ako aj údržbu budov a zariadení. Na druhej strane iní 
členovia komisie vyjadrili presvedčenie, že program by bol prínosom pre vzdelávanie detí 
v Handlovej a vyjadrili programu podporu. Uznesenie k tomuto bodu nebolo prijaté.  
 
ad 7. Záver 
Predsedníčka komisie Danica Baranovičová konštatovala naplnenie bodov dnešného 
rokovania a s poďakovaním všetkým za účasť zasadnutie ukončila.  
 
 
                

Danica Baranovičová 
predsedníčka komisie 

 
Zapísala    : Mgr.  Jaroslava Maslíková  
Dňa     :  05. 06. 2019 
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          Príloha 
Návrh doplniť do VZN č. 4/2019 ustanovenie v znení:  

„Žiaci, ktorí neodovzdajú čestné vyhlásenie v ZUŠ (okrem žiakov MŠ) majú výšku 
mesačného príspevku na čiastočnú úhradu nákladov pre individuálne vyučovanie vo 
výške 60,- €/mesačne a pre skupinové vyučovanie vo výške 30,- €/mesačne“. 

bol zaslaný na vyjadrenie členom Komisie vzdelávania, práce s deťmi a mládežou dňa 
06.06.2019. 
Súhlasné stanovisko:                     5 členov  (PaedDr. A. Neubauerová, Mgr. B. Ondruška,  

      Mgr. M. Maňáková, E. Paráková, S. Ivanič) 
Nesúhlasné stanovisko:                3 členovia (D. Baranovičová, M. Galbavá, M. Šimonová) 
Nevyjadrili sa:                              5 členov 
 
Stanovisko D. Baranovičovej: 
NESÚHLASÍM so zmenou výšky stanovených poplatkov bez ďalšieho vysvetlenia súvislostí. 
Chýbajú mi údaje ako: 
- koľkých detí sa to týka 
- aký je finančný dopad 
- či funguje pri ZUŠ okrem ZRŠ aj možnosť poberať 2% dane  
- prieskum u rodičov, ku ktorej umeleckej škole by sa v takomto prípade priklonili  
Vieme že, Volcano v prípade, že neobdržia čestné prehlásenie: 
- nemá povolené individuálne štúdium (toto by naozaj mala zaobstarávať ZUŠ) 
- skupinové štúdium je spoplatnené sumou 25,- Eur 
Poplatok 60,- Eur za dieťa v individuálnom štúdiu a 30,- Eur v kolektívnom štúdiu pre dieťa s 
neodovzdaným čestným prehlásením taktiež  považujem za príliš vysoký, nakoľko kopíruje 
výšku poplatku za štúdium dospelého (predpokladám) zarábajúceho "študenta". Ak 
pristúpime k zavedeniu poplatkov, nemali by tieto byť rovnaké ako u dospelých. Sú  to deti a 
tie treba podporiť.  
Preto navrhujem doplniť relevantné údaje, prehodnotiť výšku poplatku v prípade, že dieťa 
nedá čestné prehlásenie do ZUŠ a zmenu poplatku riešiť až po vyhodnotení dopadu na ZUŠ. 
 
Stanovisko Monika Galbavá: 
Toto je dlhodobý problém v ZUS, čiže predpokladám na dane otázky majú vypracovane 
odpovede, ktoré zaujímajú všetkých. 
Viem, že naša Zuška trpí slabým a zastaraným materiálnym vybavením. Potrebujú peniaze na 
hudobne nástroje a aj ďalšie veci. Ale toto je na dlhšiu diskusiu, hlavne zo strany vedenia Zus. 
Z nasej Zus odchádzajú pripravene deti, ktoré pokračujú v štúdiu, ci už na konzervatóriách 
ako aj vys. školách s týmto zameraním. 
Môj názor je, že tam je viacero problémov, neviem, čí to chcú kompenzovať práve navýšením 
školného pre deti, ktoré neodovzdajú vyhlásenie... 
Na jednej strane je to voči tým deťom, ktoré odovzdajú vyhlásenie Volcanu ale chodia aj do 
Zus na hudobný odbor napr., nespravodlivé. Na druhej strane by ma zaujímalo ako toto rieši 
Volcano. Tiež navyšuje školné deťom, ktoré neodovzdajú vyhlásenie? 
 

Danica Baranovičová 
predsedníčka komisie 

 
Zapísala    : Mgr.  Jaroslava Maslíková  
Dňa     :  06. 06. 2019 


